
Wersja protokołu oryginalna dostarczona do Biura Rady, bez korekty. 
 

Posiedzenie Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku 
Pracy 

 
Nr 12 /2009 w dniu 18 września 2009r. 

 
 

Posiedzenie rozpoczęto się o godz. 15:00, a zakończyło się o godz.  18:30. 
 
 

L.P Imię i nazwisko 
 

Podpis 
 

 
1. 

Irena Wojewódzka- Kucz 
-Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 
2. 

Tomasz Bociański 
-Wiceprzewodniczący Komisji 

 
Obecny 

 
3. 

Sławomir Maciaszek 
-Sekretarz Komisji 

 
Obecny 

 
4. 

 
Michał Piechocki 

 
Nieobecny 

 
5. 

 
Krzysztof Migasiewicz 

 
Nieobecny 

 
6. 

 
Tomasz Kranz 

 
Nieobecny 

 
7. 

 
Wojciech Ćwik 

 
Obecny 

 
8. 

 
Jolanta Godawa 

 
Obecna 

 
 
Nieobecni członkowie Komisji: 
 

1. Kranz Tomasz 

2. Piechocki Michał 

3. Migasiewicz Krzysztof 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
Barbara Balcerzak- Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno- Wychowawczego w Wągrowcu 

Anna Staszewska- Pedagog Specjalnego Ośrodka Szkolno- Wychowawczego w Wągrowcu 
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1. Temat posiedzenia: 

ü Działalność Specjalnego Ośrodka Szkolno- Wychowawczego w Wągrowcu oraz 

funkcjonowanie internatu SOSW. 

 

2. Sprawozdanie z przebiegu dyskusji: 

 Dyrektor Ośrodka Szkolno- Wychowawczego, poinformowała, że do szkoły w roku 

szkolnym 2009/2010 uczęszcza 119 uczniów. Jest to 14 oddziałów. 

W internacie przebywa 30 uczniów.  

W szkole przy ulicy Janowieckiej jest 6 oddziałów- jest to 71 uczniów. 

W Domu Katechetycznym jest 5 oddziałów- jest to 30 uczniów. 

W siedzibie Ośrodka przy ulicy Kcyńskiej są 3 oddziału- jest to 18 uczniów. 

Wychowanków przy ulicy Ksyńskiej przebywa 30 osób- są to 3 oddziały.  

Szkoła prowadzi naukę na stopniu podstawowym, gimnazjalnym i ponad gimnazjalnym. W 

szkole podstawowej jest 44 uczniów, w gimnazjum 57 uczniów i w ponad gimnazjalnej 18 

uczniów.  

Wychowanków z upośledzeniem lekkim jest 19. Z upośledzeniem umiarkowanym jest 11 

uczniów. W sumie jest to 30 wychowanków, którzy przebywają w Ośrodku. 

Z terenu miasta Wągrowca jest 37 uczniów.  

Gmina Wągrowiec 33 uczniów.  

Gmina Mieścisko 10 uczniów.  

Gmina Skoki  3 uczniów. 

 Gmina Gołańcz 7 uczniów.  

Gmina Damasławek 7 uczniów. 

Gmina Wapno 1 uczeń.  

Ogółem uczniów z Powiatu Wągrowieckiego 98.  

Gmina Rogoźno 10 uczniów. 

Gmina Budzyń 3 uczniów. 

Gmina Oborniki 2 uczniów. 

Gmina Margonin 4 uczniów. 

Gmina Chodzież 2 uczniów. 

Uczniów uczęszczających do Ośrodka z poza Powiatu jest 21. 

Pani Dyrektor szczegółowo omówiła, problemy społeczne występujące w rodzinach uczniów z 

roku szkolnego 2009/2010. 
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Spośród 119 uczniów Specjalnego Ośrodka Szkolno- Wychowawczego, 37 uczniów podlega 

zakwalifikowaniu do różnych form pomocy w SOSW, stanowi to, 31,09%. 

W internacie przebywa 30 uczniów, którzy korzystaj z form pomocy MOPS, GOPS oraz 

rodziców. 

W świetlicy przy ulicy Janowieckie i w Domu Katechetycznym przebywa 76 uczniów. 

Z dożywiania korzysta 30 uczniów i finansowane są przez MOPS, GOPS i jadłodajnię przy 

Kościele Św. Wojciecha. 

Z komunikacji PKS i MPK korzysta 19 uczniów. Stypendia otrzymuje 10 uczniów. 

Z  mleka w szkole podstawowej korzysta 44 uczniów a z owoców i warzywa 14 uczniów. 

Ponadto dla 28 uczniów odbywają się zajęcia korygujące wadę wymowy. Z zajęć korekcyjnych 

wad postawy korzysta 33 uczniów. Dla 4 uczniów sfinansowano wycieczki 1-dniowe oraz 2-

dniowe.  

Pod nadzorem prokuratora jest 15 uczniów i 20 rodzin. 24 uczniów badanych jest  w PPP. 

Na pytania członków Komisji, odpowiadała Pani Dyrektor. 

Aktualnie w roku szkolnym 2009/2010 -119 uczniów ( stan jest niższy niż w roku ubiegłym). 

Pani Dyrektor zasygnalizowała, że na koniec roku 2009, zabraknie 70. 000 zł. na płace. 

Powód ( na początku roku 2009 Zarząd Powiatu umniejszył o 30. 000 zł.) 

Na inne wydatki wystarczy środków. Pani Dyrektor poinformowała też, o spotkaniu z  

Ks. Rygielskim na temat dalszego funkcjonowania nauki w klasach Domu Katechetycznym  

(  5 oddziałów- 30 uczniów ). 

Ksiądz Wyraził zgodę na dalsze odbywanie się zajęć w Domu Katechetycznym. 

Od kilku lat szkoła płaci za wynajem tych lokali 1.400 zł. miesięcznie- poza miesiącami lipiec i 

sierpień. Ksiądz poinformował o wzroście kosztów związanych z utrzymaniu klas- ogrzewanie 

woda, prąd. Wstępnie czynsz wzrośnie o 100 zł. 

Członkowie Komisji oraz Pani Dyrektor stwierdzili jednogłośnie, że kwota 1.500 i tak jest kwotą 

korzystną. 

Pani Dyrektor, przedstawiła potrzeby remontu, bądź wymiany sprzętu. 

Sprawą bardzo pilną jest wymiana jarzeniówek w Domu Katechetycznym i w szkole. Nie 

spełniają one wymogów ergonometrycznych. Środki potrzebne na ten cel to 5.000 zł szkoła przy 

ulicy Janowieckiej, i 3.000 zł. Dom Katechetyczny. Radni byli zdanie, że środki na ten cel 

powinny się znaleźć odwrotnie. 

Jest to wymóg kodeksowy, który bezwzględnie respektuje Inspekcja Pracy. 
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Dyrektor SOSW szczegółowo omówiła tematy remontu, którego wymaga szkoła przy ulicy 

Janowieckiej, a dotyczy dachu „ wystawy dachowe”. Nie można się z tego wycofać, ponieważ 

jest to objęte opiekom Konserwatora Zabytków.  

Orientacyjny koszt wynosi 25.000 zł. Dyrektor Ośrodka omówiła też kłopoty i problemy 

związane z lokatorami mieszkającym w szkole przy ulicy Janowieckiej. Koszt utrzymania klatki 

schodowej, korytarzy, naprawy, zaangażowanie dyrekcji, pedagoga do zajmowanie się 

zgłaszanymi doraźnie problemami, usterkami, wymianą. 

Komisja Zdrowia po zapoznaniu się z tą sprawą i dyskusją definitywnie uważa, iż przy braku 

koniecznych pomieszczeń dla tej szkoły zajmowanie pomieszczeń w budynku szkoły jest 

niedopuszczalne. 

Pani Dyrektor poinformowała również, że zgodnie z zaleceniem Kuratorium 140 godzin  

miesiącu winno być przeznaczone na „rewitalizacje”( np. programy korekcyjne, logopeda i inne 

).  

3. Zapytania, opinie, stanowiska i wnioski. 

 3.1 Zapytania 
Na zapytania Radnych odpowiadano podczas posiedzenia. 

3.2 Opinie 
Komisja Zdrowia Polityki Społecznej i Ryku Pracy opiniują pozytywnie za zaproponowaną 

kwotę przez Księdza Rygielskiego, uważając iż ta kwota jest kwota korzystną. 

 3.3 Stanowiska 
Komisja Zdrowia Polityki Społecznej i Rynku Pracy, po zapoznaniu się ze stanem oświetlenia w 

szkole jak i w Domu Katechetycznym, biorąc pod uwagę wymogi ergonometryczne i  wymóg 

kodeksowy stoi na stanowisku, że wymiana jarzeniówek powinna odbyć się jak najszybciej. 

 3.4 Wnioski  
Komisja Zdrowia Polityki Społecznej i Rynku Pracy wnioskuje do Zarządu Powiatu 

Wągrowieckiego o rozważenie możliwości odzyskania mieszkań lokatorskich z przeznaczeniem 

na rzecz Specjalnego Ośrodka Szkolono- Wychowawczego. 

 
 

Protokołował      Przewodnicząca obrad 
 
…………………………..                                 …………………………………. 
/Sławomir Maciaszek/                                           /Irena Wojewódzka- Kucz/ 
 

 


